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در پی توهین صورت گرفته به هواداران استقلال در سریال 

خانه امن که شـــب گذشته از شبکه یک سیما پخش شد، 

صبح دیروز هیات مدیره اســـتقلال جلسه ای در ساختمان 

این باشگاه و با حضور مدیرعامل استقلال تشکیل داد. در 

پایان این جلســـه بیانیه ای صادر و اعلام شد که تلویزیون 

علی رغم همه ارزش های بالای این سریال پرمحتوا، صحنه ای 

توهین آمیز را به نمایش گذاشت. صحنه نمایش داده شده 

به قدری منزجر کننده بود که از بیان آن خودداری شده اما 

این موضوع در فضای مجازی و بین هواداران بازتاب زیادی 

پیدا کرده و آنها شـــکایت و اعتراض های زیادی را نسبت به 

عملکرد صداوســـیما مطرح کردند. درخصوص این اتفاق 

و البته ســـایر مباحث ردوبدل شده در جلسه هیات مدیره 

روز گذشـــته استقلال ازجمله مباحث مرتبط با این باشگاه 

دقایقی با عضو هیات مدیره و سخنگوی استقلال صحبت 

کردیم. گفت وگوی »فرهیختگان« با حجت نظری را در ادامه 

می خوانید.

در جلسه هیات مدیره باشـــگاه با مدیرعامل استقلال چه 

گذشت؟

این جلسه صبح روز گذشته در محل باشگاه برگزار شد و در مورد 

مباحث مختلف ازجمله گزارش های مالی و پشـــتیبانی طرفین 

به صحبت پرداختیم و گزارش مفصل و مبسوطی را مددی برای 

اعضا قرائت کرد. روند جلســـه مطلوب و بدون ایجاد مشکلی به 

پایان رســـید. مددی گزارشی از روند فعالیت های تیم ارائه داده 

و اعضا در جزئیات امور و اتفاقات اخیر در باشگاه قرار گرفتند. 

استقلال این روزها فقط خوب امتیاز می گیرد اما روند مطلوب 

را در میدان به نمایش نمی گذارد. در این خصوص در جلسه 

هیات مدیره صحبتی یا بحثی شکل گرفت؟

در این جلسه ضمن اینکه شرایط فعلی با وضعیت تیم در مقایسه با 

هفته های مشابه در فصول قبل بهتر و مناسب تر ارزیابی شد، اعضا 

روی این موضوع صحه گذاشـــتند که شرایط راضی کننده است 

هرچند تا رضایتمندی حداکثری فاصله وجود دارد اما همه اعضا 

به حمایت از کادرفنی تاکید کردند و جملگی به این موضوع اشاره 

کردیم که آمادگی این را داریم تا هرگونه نیاز تیم را برطرف کرده و 

موانع و مشکلات فعالیت حرفه ای را برطرف کرده و تا رسیدن به 

رضایتمندی حداکثری هواداران از حمایت از کادرفنی و برطرف 

کردن مشکلات تیم دریغ نخواهیم کرد. 

در مباحـــث فنـــی چطور آیا تصمیم گرفته نشـــد تا در این 

خصوص کادر فنی تقویت شود؟

اصـــلا وارد این بحث ها نمی شـــویم چون این موضوع در حیطه 

اختیـــارات کادرفنی قرار دارد و مـــا به آن ورود نمی کنیم. در هر 

صورت یک سری اختیارات و وظایف در اختیار سرمربی قرار دارد 

و از آنجایی که او مسئولیت های فنی را به عهده داشته و درنهایت 

پاســـخگو خواهد بود ما دخالتی ندایم و فقط تاکید کردیم برای 

اینکه موانع موجود بر سر راه موفقیت باشگاه برداشته شود ما در 

این راه همه گونه حمایت را خواهیم کرد. 

درخصوص موضوع کشتی استقلال و اظهارات علیرضا دبیر 

در برنامه ورزش و مردم موضع گیری خاصی در هیات مدیره 

نشد؟

فرصت نکردیم هر چند در این خصوص باید گپ وگفت مجزایی 

داشته باشیم تا بعد از جمع بندی به تصمیم گیری لازم و نهایی 

برســـیم اما واقعا در جلسه ای که سپری شـــد به این موضوع 

نرســـیدیم. ما بیشتر در مورد مباحث جاری باشگاه به صحبت 

پرداختیـــم که این موضوع چه از نظر ارائه گزارش و چه تبادل 

نظـــر در مورد آن یک مقدار زمان بر بـــود. همین طور موضوع 

سکانس جنجالی سریال خانه امن هم مورد بحث قرار گرفت و 

عملا دیگر این فرصت را نداشـــتیم تا درخصوص موارد دیگر به 

تصمیم گیری بپردازیم. 

در مورد این سریال که اعتراض هواداران استقلال را در پی 

داشت درست است که بیانیه ای را صادر کردید اما قرار نیست 

اعتراض یا شکایت صورت بگیرد؟

در هـر صـورت گفتنی هـا را در بیانیـه فـوق عنـوان کردیـم. مـا 

در باشـگاه اسـتقلال ضمـن اعتـراض شـدید بـه ایـن خطـای 

بـزرگ، انتظـار داریـم رئیـس محتـرم سـازمان صداوسـیما بـه 

ایـن معضـل کـه در برنامه هـای آن سـازمان پرتکـرار هـم شـده، 

ورود کـرده و ضمـن عذرخواهـی از سـرمایه های اصلی باشـگاه 

یعنی هواداران شریف و فهیم استقلال، هرچه سریع تر نسبت 

بـه جبـران آن اقـدام کنـد. تکـرار ایـن اتفاقـات خیلـی برازنـده 

باشـگاه بزرگـی بـه مثـل اسـتقلال نیسـت و آن را برنمی تابیـم 

و امیدواریـم دیگـر شـاهد بی احترامـی و توهیـن بـه مجموعـه 

اسـتقلالی ها از صداوسـیما نباشـیم در هـر صـورت مـا ایـن 

موضـوع را به شـدت محکـوم می کنیـم و امیـدوارم دیگر شـاهد 

چنیـن اتفاقاتی نباشـیم. 

موضوع عضو پنجم هیات مدیره اســـتقلال به کجا رسید. 

طلسم هیات مدیره با ترکیب ناقص همچنان ادامه دارد؟

در هر صورت این موضوع از اختیارات هیات مدیره خارج است و 

اینکه چه کســـی به هیات مدیره اضافه شود در اختیارات مجمع 

اســـت و به طور طبیعی اعضای هیات مدیـــره در این خصوص 

اظهارنظر نخواهند کرد. 

گمانه زنی درخصوص عضو جدید با رســـانه ای شدن برخی 

نام ها شدت گرفته است. شما چیزی مبنی بر این موضوع 

نشنیده اید؟

واقعا چیزی نشنیدم و از این موضوع خبر ندارم. 

موضوع فرشید اسماعیلی به کجا رسید. آیا مشکل به وجود 

آمده حل شد؟

ما پیگیر هســـتیم تا همه مشکلات حل شود و امیدواریم تمام 

مشکلاتی که اتفاقا این روزها هم کمتر شده حل و فصل شده 

و این آرامشی که تیم در آن قرار دارد به یک ثبات خوب برسد. 

یک مقدار هم در مورد همکاری اعضای هیات مدیره با وجود 

افراد جدیدی مثل حمیدرضـــا آصفی و مدیرعاملی احمد 

مددی صحبت کنید. واقعا مشکلی وجود دارد یا خیر؟

واقعیت این اســـت که اوضاع خوب است و فضای همدلانه در 

هیات مدیره و باشـــگاه حاکم اســـت. ما هم تلاش می کنیم تا 

اوضاع بهتر هم بشـــود. اینکه درنهایت ممکن اســـت اختلاف 

نظـــری در آینده پیش بیاید بالاخره بیـــن همه افراد اختلاف 

سلیقه و اختلاف نظر وجود دارد اما اینکه اختلاف بنیادی باشد 

واقعا این طور نیست و در یک فضای صمیمی و همدل در کنار 

یکدیگر کارها را پیش می بریم. 

اما شـــروطی که برای مددی در مصوبه هیات مدیره باشگاه 

منتشـــر شـــد یک مقدار عجیب و دور از ذهن بود در این 

خصوص صحبت می کنید؟

اتفاقا معتقدم همه فعالیت هایی که اعضای هیات مدیره می توانند 

انجام بدهند در کنار فعالیت های مدیرعامل محدودیت به شمار 

نرفته و او را محدود نمی کند بلکه اینها همه ظرفیت هایی اســـت 

که می توان به کمک آنها دســـت در دست هم اتفاقات خوبی را 

رقم زد. اینکه دوســـتان جور دیگری تعبیر می کنند نمی دانم اما 

فضا همدلانه است. 

یک زمان قرار بود علی نامداری به عنوان عضو هیات مدیره 

انتخاب شود که گویا این موضوع منتفی شده است با این 

حال او پول هایی را به باشگاه استقلال داده که یک روز باید 

آنها را پس بدهید. 

نامداری زحمت کشـــیده و در مقطعی که تیم دچار مشکل بود 

پول هایی را قرض داد که باید آن را برگردانیم. او در دوره ای دستمان 

را گرفت و ایثار کرد که خیلی ها حاضر نبودند به استقلال کمک 

کنند. از او تشکر می کنیم و قدردان زحمات او هستیم. 

مشکلات پیش آمده با بعضی از بازیکنان تمدیدی به کجا رسید 

و بالاخره حق با کیست. باشگاه راست می گوید یا بازیکنان؟

بحث راست گفتن و نگفتن نیست ما در تلاش هستیم اگر برای 

بازیکنان تصوری پیش آمده آنها را حل کنیم. درنهایت هم یا نظر 

باشگاه  حاکم می شود یا بازیکنان استناد هایی می کنند که باید 

آنها را بپذیریم. 

نظری:ازکادرفنیحمایتحداکثریداریم،انتخابعضوپنجمدراختیارمانیست

اختلافنظرشایدامااختلافبنیادیبامددینداریم

فرهیختگان  دیروز خبری منتشـــر شد مبنی بر اینکه با اعلام 

کنفدراسیون فوتبال آســـیا مجوز حرفه ای باشگاه ذوب آهن 

اصفهان صادر شـــد و پیش از این AFC مجوز حرفه ای باشگاه 

فولاد خوزســـتان را نیز صادر کـــرده بود. البته دیروز در خبری 

جداگانه صدور مجوز حرفه ای استقلال و پرسپولیس هم اعلام 

شد اما ظاهرا هنوز این اتفاق رخ نداده است. 

 از آنجایی که اعلام شـــد دو باشـــگاه فولاد و ذوب آهن موفق 

به گرفتن صدور مجوز حرفه ای از کنفدراســـیون فوتبال آسیا 

شده اند این ابهام و پرسش به وجود آمد که چطور این اتفاق برای 

استقلال و پرسپولیس محقق نشده و این دو باشگاه همچنان در 

نوبت انتظار برای این اتفاق قرار دارند. ناگفته پیداست تا فصل 

جدید رقابت ها و البته قرعه کشی برای تعیین گروه های 10گانه 

و مشـــخص شدن حریفان در مرحله پلی آف زمان زیادی باقی 

نمانده درحالی که قبلا اعلام شده بود تا سی ام آبان ماه پاسخ 

نهایی کنفدراسیون آسیا به باشگاه ها اعلام می شود که در ادامه 

با رایزنی وزارت ورزش و جوانان و شخص علی نژاد این موضوع به 

تعویق افتاد. با گذشت یک ماه از این موضوع هنوز مجوز های 

حرفه ای دو باشگاه سرخابی صادر نشده هرچند شنیده می شود 

تایید اولیه از ســـوی کنفدراسیون فوتبال آسیا انجام شده و به 

نظر نمی رسد در این زمینه مشکلی باشد . 

ســـهیل مهدی، رئیس کمیته مسابقات سازمان لیگ و صدور 

مجوز حرفه ای های باشـــگاه های ایرانـــی در این خصوص به 

»فرهیختگان« گفت: »بعید است مشکلی پیش بیاید هرچند 

درخصوص ســـازوکار و روند ارسال مدارک باشگاه های ایرانی 

به خصوص دو باشـــگاه پر طرفدار اســـتقلال و پرسپولیس تا 

لحظات آخر نگرانی وجود دارد اما این بار به صورت سیستماتیک 

و با ایجاد کارگروهی متشکل از افراد متخصص و آگاه این امر را 

زودتر اســـتارت زده و سعی کردیم تا مشکلات موجود بر سر راه 

را حل وفصل کنیم.« 

اطلاعرسانینکنید!

طبق اطلاعات رســـیده به خبرنگار »فرهیختگان« از باشـــگاه 

اســـتقلال این طور به نظر می رسد که تایید اولیه و ابتدایی از 

ســـوی کنفدراسیون فوتبال آسیا برای باشگاه استقلال صادر 

شده، البته با پیگیری های استقلالی ها از فدراسیون فوتبال 

و سازمان لیگ آنها به مسئولان باشگاه استقلال اعلام کردند 

که در این خصوص به اطلاع رســـانی نپردازند چون هنوز این 

موضوع به صورت قطعی و نهایی تایید نشـــده اســـت و امکان 

دارد بعد از اعلام باشـــگاه استقلال در این خصوص، شاید در 

ادامه کنفدراسیون فوتبال آسیا ایراداتی را مطرح کند که کار 

را دچار مشکل کند. 

وضعیتفولادوذوبآهنشبیهاستقلال

نکته قابل توجه در این بین به اطلاع رسانی دو باشگاه خوزستانی 

و اصفهانی یعنی فولاد و ذوب آهن مربوط می شـــود که آنها در 

وضعیتی مشابه با استقلال درحالی خبر از صدور مجوز حرفه ای 

دادند که کنفدراسیون فوتبال آسیا نیز به این دو باشگاه مثل 

باشـــگاه آبی پوش تهرانی تنها تایید اولیه را داده و امکان دارد 

در مراحل بعدی مشکلاتی پیش بیاید. درواقع و از این لحاظ 

تفاوتی بین باشـــگاه ها وجود نداشته و مشخص نیست چطور 

فولادی ها و ذوبی ها در این مورد عجله کردند. 

استقلالهمچناندرگیرطلبکارانداخلی

با وجود آنکه پرونده های خارجی استقلالی ها یک به یک درحال 

بسته شدن است اما طلبکاران داخلی آبی ها همچنان تمامی 

نداشـــته و نکته قابل توجه اینکه تا همین دو روز گذشته برخی 

طلبکاران با مراجعه به باشگاه استقلال کار این باشگاه را برای 

گرفتن صدور مجوز حرفه ای ســـخت و سخت تر کرده اند. نکته 

جالب اینکه حتی دیروز یکی از بازیکنان ســـابق این باشگاه با 

گرفتن مطالباتش با باشـــگاه تسویه کرد تا یک سری از مدارک 

جدید همین دیروز برای کنفدراسیون فوتبال آسیا ارسال شود. 

کنفدراسیونآسیاخودزنیمیکند؟

درنهایت اینکه به نظر نمی رسد مشکل و ایراد چندانی به مدارک 

دو باشگاه استقلال و پرسپولیس در این خصوص گرفته شود. 

آنها در این مدت تـــلاش زیادی کردند تا با تامین منابع مالی 

بتوانند با طلبکاران داخلی و خارجی تسویه حساب کنند و بعد 

از مدت ها ترازشان صفر شود. هرچند هنوز عمده مطالبات برای 

سرمربیان قبلی آنها مثل کالدرون و استراماچونی باقی مانده 

اما این موضوع در پرونده مجوز صدور حرفه ای برای فصل آینده 

لیگ قهرمانان مشکل ساز نمی شود  با این حال ایرادات حقوقی 

مثل دارا بودن مجمع مشترک و همچنین پیدا شدن طلبکاران 

جدید می تواند بعدا مشـــکلاتی را ایجاد کند، هرچند به نظر 

نمی رسد کنفدراسیون فوتبال آسیا خودزنی کرده و با محروم 

کردن تیم های پرطرفدار مثل استقلال یا پرسپولیس رقابت های 

فصل جدید را از جذابیت و هیجان بیندازد. 

2 باشگاه لیگ برتری عجله کردند، تایید AFC اولیه بوده، نه نهایی

هنوز مجوز حرفه ای برای سرخابی ها و بقیه تیم ها صادر نشده است


